

**Information on Data Protection According to Art. 13 GDPR  
Regarding the Registration for the “Study Abroad Fair 2023”  
at the University of Mannheim on 19 September 2023**

## **I. Information Regarding Data Collection**

### **Responsible for Data Protection**

University of Mannheim

L1,1

68131 Mannheim

+49 (0)621-181-1001

[rektor@uni-mannheim.de](mailto:rektor@uni-mannheim.de)

### **Data Protection Officer**

University of Mannheim

L1,1

68131 Mannheim

+49 (0)621-181-1126

[datenschutzbeauftragte@uni-mannheim.de](mailto:datenschutzbeauftragte@uni-mannheim.de)

### **Processed Data Categories**

We are only processing data that is visibly collected during the registration process. We will take photos during the event.

### **Purpose of Data Processing**

Carrying out and confirming the registration; holding the event (planning and organizing the supervision and decoration of the country-specific presentation tables, making a list with names and contact details of all persons supervising a table).

### **Legal Basis**

- For carrying out and confirming the registration as well as holding the event: art. 6 subsection 1 letter e in conjunction with art. 6 subsection 3 of the General Data Protection Regulation (GDPR) in conjunction with section 4 of the Data Protection Act of the Land of Baden-Württemberg (LDSG BW).
- For making a list of persons supervising a table: art. 6 subsection 1 letter a GDPR.
- For photos depicting the nature of the event (overview photos): art. 6 subsection 1 letter e in conjunction with art. 6 subsection 3 GDPR in conjunction with section 4 LDSG BW.
- Other photos can only be taken upon authorization (see art. 6 subsection 1 letter a GDPR).

### **Duration of Storage**

- As a rule, data is deleted when the follow-up work of the event is completed (usually one to two months after the event).
- Photos are deleted ten years after the event at the latest. In case a photo was subject to authorization and the authorization was given, the photo will be deleted immediately after the authorization is withdrawn.

## **Your Rights**

- You have the right to obtain information about your data stored by the University of Mannheim and the right to have false data rectified.
- Furthermore, you have the right to erasure, the right to restriction of processing and the right to object processing.
- In case you authorized during the registration that individual photos may be taken of you and your name may be published on the list of persons supervising a table, you have the right to withdraw the authorization at any time. The withdrawal does not affect the lawfulness of processing based on your authorization before its withdrawal.
- You have the right to lodge a complaint with the supervisory authority if you are of the opinion that the processing of your personal data is not in compliance with data protection regulations.

The supervisory authority responsible is the commissioner for data protection and freedom of information of Baden-Württemberg (Landesbeauftragter für den Datenschutz und die Informationsfreiheit Baden-Württemberg).

## **II. Information on Your Right to Object According to Art. 21 Subsection 1 GDPR**

On grounds relating to your particular situation, you have the right to object to the processing of your personal data according to art. 6 subsection 1 letter e GDPR (data processing in the public interest) at any time.

**Datenschutzrechtliche Hinweise gemäß Art. 13 DS-GVO  
anlässlich der Anmeldung zur Veranstaltung „Study Abroad Fair 2023“  
an der Universität Mannheim am 19.09.2023**

## **I. Informationen anlässlich der Datenerhebung**

### **Verantwortlich im datenschutzrechtlichen Sinne:**

Universität Mannheim

L1,1

68131 Mannheim

+49 (0)621-181-1001

[rektor@uni-mannheim.de](mailto:rektor@uni-mannheim.de)

### **Datenschutzbeauftragte**

Universität Mannheim

L1,1

68131 Mannheim

+49 (0)621-181-1126

[datenschutzbeauftragte@uni-mannheim.de](mailto:datenschutzbeauftragte@uni-mannheim.de)

### **Verarbeitete Datenkategorien**

Ausschließlich die im Anmeldevorgang für Sie sichtbar erhobenen Daten. Es werden bei der Veranstaltung Fotoaufnahmen angefertigt.

### **Zweck der Datenverarbeitung**

Durchführung und Bestätigung der Anmeldung; Abwicklung der Veranstaltung (Planung und Koordination Standdienst sowie landesspezifische Ausschmückung der Stände, Erstellen einer Liste der Namen und Kontaktdaten der Teilnehmer/innen des Standdienstes).

### **Rechtsgrundlage**

- Für die Durchführung und Bestätigung der Anmeldung sowie Abwicklung der Veranstaltung: Art. 6 Abs. 1 lit. e in Verbindung mit Art. 6 Abs. 3 Datenschutz-Grundverordnung (DS-GVO) in Verbindung mit § 4 Landesdatenschutzgesetz Baden-Württemberg (LDSG BW)
- Für die Erstellung einer Teilnehmerliste: Art. 6 Abs. 1 lit. a DS-GVO.
- Für Aufnahmen, die den Charakter der Veranstaltung wiedergeben (Überblicksaufnahmen): Art. 6 Abs. 1 lit. e in Verbindung mit Art. 6 Abs. 3 DS-GVO in Verbindung mit § 4 LDSG BW.
- Andere Aufnahmen bedürfen der Einwilligung (vgl. Art. 6 Abs. 1 lit. a DS-GVO).

### **Dauer der Speicherung**

- Bis zur Abwicklung der Veranstaltung, d.h. etwa ein bis zwei Monate nach dem Veranstaltungstag, werden die Daten grundsätzlich gelöscht.
- Fotoaufnahmen werden spätestens 10 Jahre nach der Veranstaltung gelöscht. Wurde für eine Fotoaufnahme eine Einwilligung eingeholt, weil diese erforderlich war, wird die Fotoaufnahme unverzüglich mit Widerruf der Einwilligung gelöscht.

## **Ihre Rechte**

- Sie haben das Recht, von der Universität Mannheim Auskunft über die zu Ihrer Person gespeicherten Daten zu erhalten und/oder unrichtig gespeicherte Daten berichtigen zu lassen.
- Sie haben darüber hinaus das Recht auf Löschung oder auf Einschränkung der Verarbeitung oder ein Widerspruchsrecht gegen die Verarbeitung.
- Außerdem haben Sie in dem Fall, in dem Sie im Anmeldeprozess die Einwilligung zu einzelnen Fotoaufnahmen und/oder für die Veröffentlichung auf der Teilnehmerliste gegeben haben, das Recht, die Einwilligung jederzeit zu widerrufen, wobei die Rechtmäßigkeit der aufgrund der Einwilligung bis zum Widerruf erfolgten Verarbeitung nicht berührt wird.
- Sie haben das Recht auf Beschwerde bei einer Aufsichtsbehörde, wenn Sie der Ansicht sind, dass die Verarbeitung der Sie betreffenden personenbezogenen Daten gegen die Rechtsvorschriften verstößt.

Die Aufsichtsbehörde in Baden-Württemberg ist der Landesbeauftragte für den Datenschutz und die Informationsfreiheit Baden-Württemberg.

## **II. Informationen über Ihr Widerspruchsrecht nach Art. 21 Abs. 1 DS-GVO**

Sie haben das Recht, aus Gründen, die sich aus Ihrer besonderen Situation ergeben, jederzeit gegen die Verarbeitung Sie betreffender Daten, die aufgrund von Art. 6 Abs. 1 lit. e DS-GVO (Datenverarbeitung im öffentlichen Interesse) erfolgt, Widerspruch einzulegen.